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Zusammenfassung

        
Nach einer ausführlichen Darstellung der Entwicklungsgeschichte der unteren Hohlvene, die sich aus verschiedenen Teilstücken zusammensetzt, wird versucht, unter Berücksichtigung des angiographischen Bildes und unter Benutzung der zugänglichen Literatur eine systematische Einteilung der Kava-inferior-Mißbildungen zu geben. Dabei werden folgende Anomalien unterschieden: 1. Linkslage, 2. Doppelung, 3. Fehleinmündung in den linken Vorhof, 4. Agenesie und 5. Stenose und Verschluß.


      
        
Summary

        
After a detailed account of the developmental anatomy of the inferior vena cava, which arises from various segments, an attempt is made at a systematic classification of anomalies of the inferior vena cava. For this purpose, the angiographic appearances and available literature have been considered. The following anomalies have been distinguished: 1. left-sided position, 2. duplication, 3. anomalous insertion into the left atrium, 4. agenesis and 5. stenosis and occlusion.
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